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A KGST mezőgazdasági 
állandó bizottságának ülése 

Kedden Budapesten, a Mar-
gitszigeti Nagyszállóban meg-
kezdődött a KGST mezőgaz-
dasági állandó bizottságának 
42. ülésszaka. 

Az ülésen Bulgária, Cseh-
szlovákia, Kuba, Lengyelor-
szág, Magyarország, Mongó-
lia, az NDK, Románia és a 
Szovjetunió küldöttsége vesz 
részt. Megfigyelővel képvi-
selteti magát Jugoszlávia és 
a Vietnami Demokratikus 
Köztársaság. 

Az ülésen a KGST X X I X 
ülésszakának és a végrehaj-
tó bizottság 70., 71. és 72. ülé-
senek határozataival kapcso-
latos, a mezőgazdaság és az 
erdészet fejlesztésével össze-
függő feladatokat, valamint a 
szakmai együttműködés kü-
lönféle kérdéseit vi tat ják 
meg. Napirendre kerül a sok-
oldalú nemzetközi vetőmag-
és szaporítóanyag-termesztés, 
a nemzeti baromfi génalapok 
közös felhasználása és az á l -
latgyógyászati készítmények 
gyártásánál kialakult sokol-
dalú nemzetközi szakosítás és 
kooperáció. Tárgyalnak az 
állattenyésztés növényi, ál-
lati és mikrobiológiai erede-
tű takarmányfehérje-szük-
ségleteinek KGST-együttmű-
ködéssel való biztosításáról. 

.Az ülést G. Krsztev, a 
KGST mezőgazdasági ál lan-
dó bizottságának elnöke, bol-
gár földművelésügyi és élel-
miszeripari miniszter nyitot-
ta meg. Ezután Havasi Fe-
renc miniszterelnök-helyet-
tes a magyar kormány és az 
MSZMP KB nevében üdvö-
zölte az ülésen részt vevő 
küldöttségek vezetőit és tag-
jait. 

Rámutatott: a két- és sok-
oldalú kapcsolatok további 
bővítése, valamint a KGST 
komplexprogramjának meg-
felelő szocialista gazdasági 
integráció kibontakoztatása 
szilárd alapot nyúj t a szo-
cialista országok népgazda-
ságának dinamikus fejlődé-
séhez és népeik életszínvo-
nalának állandó emeléséhez. 

A közös eredmények, az 
élen járó termelési tapaszta-
latok kölcsönös átadása és 
azok széles körű bevezetése 
nagyban elősegítette a szo-
cialista országokban a me-
zőgazdasági termelés növe-
kedését. Magyarországon 
nagy területen termesztik a 
szovjet nemesitésű, nagy ho-
zamú Bezosztája, Kavkáz, 
Aurora és Jubilejnaja búza-
fajtákat. Az alkalmazásukkal 
elért terméstöbblet azt ered-
ményezte, hogy saját ter-
mésből biztositható az or-
szág kenyergabona-szükség-
lete és biztonságossá vált a 
búzatermesztes. Hasonló 
eredménnyel jár t a magas 
olajtartalmú, nagy hozamú 
szovjet napraforgófajták, és 
mas KGST-tagállamokban 
nemesített növények, pél-
dául a lengyel burgonya, az 
NDK-ból származó cukorré-
pa és a csehszlovák árpa ma-
gyarországi honosítása is. 
Ugyanakkor kedvező ered-
ményeket állapítottak meg a 
KGST-vizsgálatok a magyar 
szarvasi és martonvásári ku-
koricafajtákról. Eredményes 
az állategészségügyi együtt-
működés, amely a fertőző és 
egyéb állatbetegségek együt-
tes megelőzésere, illetve 
koordinált leküzdésére irá-
nyul. 

A KGST komplexprogram-
ja keretében fontos kérdé-

Havasi Ferenc miniszterelnök-helyettes a magyar kor-
mány t» as MSZMP KB nevében üdvözli a tanácskozás 
résztvevőit. Mellette G. Krsztev bolgár földművelési mi-

niszter, a bizottság elnöke ül 
r • . 1 - • r-.-

sekben igen komoly eredtné- ú jabb megoldások megkere-
nyek születtek. Ilyen például' sésére van szükség. A mi-
a sokoldalú nemzetközi vető- niszterelnök-helyettes kife-
mag- és szaporítóanyag-ter- jezte meggyőződését, hogy a 
mesztési egyezmény megva- tagállamok közös erőfeszítés-
lósulása, és a nemzeti ba- sel ezeket a kérdéseket is 
romfi génalapok közös fel- meg tudják oldani. A ma-
használása. Biztató az előre- gyar szakemberek — amint 
haladás a takarmányfehérje, hangsúlyozta — mindent 
valamint a növényvédő sze- megtesznek a programok 
rek közös előállítása és köl- megvalósítása és az újabb le-csönös szállítása terén. Né 
hány területen azonban, pél- b e n 
dául a mezőgazdasági ter-
mékek szakosításánál, még 

hetőségek felkutatása érdeké-

Az állandó bizottság ezután 
igen komoly munkára és az megkezdte tanácskozását. 

Munkaidő-csökkentés 
a kereskedelemben 

A budapesti boltokat ezek- san hasznosítható javaslato-
ben a hetekben gyakran ke . k a t dolgoznak majd ki: m i . 
resik fel a népi ellenőrök. , i n tézkedések szüksége. 

A negyvennegy oras mun-
kahét bevezetése néhol zök- sek> h°S>' a kereskedelnü 
kenőket okozott a ke- dolgozókat is megillető 
reskedelemben: kevés az munkaidő-kedvezmény való-
eladó, sok a túlóra, rövidebb b a n kedvezmény legyen, s a 
ideig tartanak nyitva a bol- - . v a l l 1 á k k á r a t a z 
tok, s nem mindenütt folya- v a s a r l o k s e v a l l j a k K a r a t a z 

matos a kiszolgálás, az áru- új munkarendnek. (MTI) 
ellátás. Az eddigi tapaszta. 

Algebrai konferencia 
Szegeden 

Hagyomány már, hogy 
évente nemzetközi algebrai 
konferenciát rendez a József 
Attila Tudományegyetem és 
a Bolyai Matematikai Tár-
sulat Szegeden. A matemati-
kai tudományok egyik leg-
gyorsabban fejlődött, legna-
gyobb változásokat felmuta-
tó ágának, az algebrának 
rangos művelői, külföldiekés 
magyarok vesznek részt a 
konferenciákon. A témák 
körülbelül négyévenként is-
métlődnek, így a különböző 
szakterületek kutatói számá-
ra a rendszeres tapasztalat-
cserék, konzultációk és a sze-
mélyes kapcsolatteremtés al-
kalmai is a szegedi találko-
zók. ^ 

Az idén négynapos konfe-
renciát rendeznek, amely 
tegnap, kedden délelőtt kez-
dődött a tudományegyete-
men. Hatvanan érkeztek kül-
földiek a világ minden tá-
járól, többek között Kanadá-
ból, Brazíliából, Finnország-
ból, az Egyesült Államokból, 
Ausztriából, a Szovjetunióból 

és majdnem minden szocia-
lista országból. A konferen-
ciának húsz belföldi résztve-
vője van. Az egyetem Ady 
téri épületében tar t ják az 
előadásokat:.több mint negy-
ven, egyenként húszperces 
beszámoló tárgyalja majd áz 
idei téma, az univerzális al-
gebra elméleti kérdéseit. A 
tudománynak ez a modern 
ága a legáltalánosabb algeb-
rai jellegű struktúrák, illet-
ve osztályok ' vizsgálatával 
foglalkozik. A konferencián 
elhangzó előadások többsége 
az algebrai osztályok általá-
nos tulajdonságait elemzi. 
Szorosan kapcsolódik a mos-
tani téma a tavalyihoz, ami-
kor az algebra másik spe-
ciális, ú j ága a hálóelmélet 
adta az előadások témáját . 
A szegedi konferenciának te-
hát szinte törzsközönsége 
van már : a modern algebra 
világszerte elismert művelői, 
köztük természetesen szege-
diek, az egyetem oktatói is. 
Az idén az előadásra jelent-
kezett vendégek nagy szá-

ma miatt a vendéglátók nem 
ismertetik a konferencia hi-
vatalos programjaba iktatott 
előadásokon legújabb ered-
ményeiket. .A zsúfolt prog-
ram csak egyetlen „helyi" 
beszámoló megtartását enge-
di: Szendrei Ágnes, a tudo-
mányegyeten ötödéves hall-
gatója ismerteti . a témával 
kapcsolatos dolgozatát, ame-
lyért kiemelt fődíjat kapqtt 
az idei. Országos Tudomá-
nyos Diákköri Konferencián. 

Az algebrai nemzetközi 
konferencia' előadásait na-
ponta délután egy óráig hall-
gatják meg a résztvevők éa 
a z érdeklődők. A vendégek 
megismerkednek majd Sze-
ged és vidéke nevezetessé-
geivel is — a délutáni prog-
ramok keretében. Naponta 
délután négy órától ismét 
előadásokat tartanak, jlletve 
az egyes témákhoz kapcso-
lódó vitákat, konzultációkat 
rendezik meg. 

A modern algebra kuta-
tóinak szegedi konferenciá-
ja pénteken fejezi be mun-
káját . 

Tanévkezdésre készülnek 
a szakmunkásképzőkben 

Néhány nap múlva — 
csakúgy, mint az általános 
és középiskolásoknak — le-
telik a szakmunkástanulók 
nyári szabadsága, megkezdő-
dik az ú j iskolaév. A másod-
és harmadévesek nyáron ter-
melési gyakorlaton vettek 
részt, így tapasztalatokkal 
gazdagodva folytathatják a 
tanulást. 

A tanulók egy csoportja 
nem vállalatoknál. hanem 
saját intézetében töltötte a 
nyári gyakorlatot. A 600-as 
számú ipari szakmunkáskép-
ző intézetben például kőmű-
ves- és festőtanulók csinosí-
tották az épületeket, terme-
ket. Kifestették a tanműhe-
lyeket, átalakították a régi 
kollégiumot. A 20—30 sze-
mélyes hálószobákból kiseb-
beket választottak le, ezál-
tal kényelmesebbé, kelleme-
sebbé tették 320 fiatal ottho-
nát. Az intézet Tolbuhin 
sugárúti 200 személyes ú j 
kollégiumának, 650 adagos 
konyhájának és 150 szemé-
lyes éttermének átadására 
legalább a második félév 
kezdetéig várni kell. 

A repülőtéri sportkombi-
nát után elkészült a köz-
ponti épületben a 312 négy-
zetméter alapterületű. ú j 
tornaterem is. Megtörtént a 
második műszaki átadás, je-

Aes S. S á n d o r f e l v é t e l e 

Elfoglalhatják majd az új tornatermet 
nulók 

a szakmunkást*. 

latok szerint a munkaidő-
csökkentés nemcsak előny, 
hanem hátrány is a keres-
kedőknek, s a vásárlóknak 
sem mindig hasznos. 

A Fővárosi Népi Ellenőr-
zési Bizottság most két hó . 
napon át hat KÖZÉRT és 
öt vegyesipari kereskedelmi 
vállalat központjában, tíz 
üzletében, három Centrum 
aruházban, a ZÖLDÉRT há-
lózatában vizsgálja: hogyan 
készítettek eló a 44 órás 
munkaidő bevezetését, mi-
lyen gondok vannak a lét-
szám- és a bérgazdálkodás-
ban, s mik a megoldás lehe-
tőségei? Elemzik azt is; ho-
gyan hatott a munkaidő-
csökkentés a lakosság áruel-
látására, a nyitvatartási idő-
re. 

A népi ellenőrök országo-

Szűcs Istvánné 
előadása Szegeden 

Kedden délelőtt Szegeden, zottságan dr. Németh Lajos 
a tanévelőkészítő igazgatói & d r . K o n c z J a a ^ 
tanácskozás második napján __ . . . . . . . , , 
Szűcs Istvánné, az MSZMP m e g y e l bizottságának titkárai 
KB tagja, a Magyar Úttörők fogadták a vendéget. Szűcs 
Szövetsége főtitkára tartott Istvánné végül a KISZ me-
elóadást időszerű ifjúságpoli- gy e i bizottságara látogatott, 
tikai kérdésekről. a h o l B ó d i György első tit-

Az úttörőszövetség fötitká- kárral és Padár Lászlónéval 
ra ezután a Csongrád megyei . ..... . , . . , , , 
tanácsnál tett látogatást, ahol a m e g y e l uttoroelnokség el-
dr. Perjési László, a megyei nőkével folytatott beszélge-
tanacs elnöke fogadta. Az tóst 3 2 ifjúsági mozgalom he-
MSZMP Csongrád megyei Bi- lyi feladatairól. 

lenleg az észlelt hibakat ja-
vítják. Ha hamarabb nem 
is, a hűvös időszak kezdetéig 
használhatóvá válik a terem. 
A testneveles feltételei ezzel 
jelentősen javulnak, de az is 
bebizonyosodott hogy a gon-
dok csak részben oldódtak 
meg. Szeptemberben ugyanis 
54 osztály indul; az első- és 
másodéveseknek heti kettő, 
a harmadikosoknak pedig 
hetente egy tornaórájuk lesz. 
Ezenkívül lehetőséget kell 
adni a sportköri foglalkozá-
soknak és a tömegsportnak 
is. Hogy a gondokon enyhít-
senek, 60 darab fürdóbérle-
tet vásárolták, így néhány 
óran úszni tanulhatnak a 
fiatalok. 

Űjság a szegedi szakmun-
kásképzőkben, hogy az autó-
szerelők oktatását a 600-at 

intézet augusztus 15-ével át-
vette a 624-estol. E szakma 
tanításához a feltételek adot-
tak. 

Örvendetes, hogy Ismét 
képeznek fémöntőket a 600-
as intezetben. A 18 jelentke. 
zőt egy másik hiányszakma, 
a hegesztés leendő szakem-
bereivel egy osztályban ta-
nítják az elméletre. A gya-
korlatot a nyáron kialakított 
egy-egy ú j teremben sajátít-
hat ják el a z öntő-, illetve 
hegesztőtanulók. Tanműhelyt 
a fémöntök az Öntödei Vál-
lalat szegedi gyárában kap-
nak, miután e r r e a célra — 
dicseretes módon — 750 ezer 
forintot adott a tröszt. 

Javultak az oktatás felté-
telei a textilmüvek iskolá-
jában, a 640-es számú szak-
munkásképzőben is. 

Sz. J . 


